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 DAT LIGT ALS GEGOTEN

Gezonde werknemers zijn de ruggengraat van de bouw 

Laat ze dus niet krom liggen voor uw dekvloer

Al 25 jaar

Smeren van dekvloeren ter discussie  Aanpak zorgkosten en ziekteverzuim   

Langer doorwerken in de bouw    Ontwerpen met duurzame bouwmaterialen

Gewoon gieten! Natuurlijk met Gyvlon
Gyvlon BV, tel: (0162) 52 05 72, www.gyvlon.nl

Ja, wij wensen onze collega’s het allerbeste voor 2013!
Wij kiezen voor een plaatsing van ___ kaartjes voor € 75,– per kaartje. Genoemde prijs is exclusief BTW.

Naam bedrijf:

Contactpersoon: dhr / mevr

Factuuradres:

Postcode / Plaats:

Telefoon:

E-mail:

Handtekening:

Stuur deze bon met uw visitekaartjes naar: Sdu Uitgevers, Mediaservice Cobouw, Kamer B4046, 
Postbus 34, 2501 AG Den Haag. 

Geef uw kaartje af in Cobouw 

en wens al uw collega’s het 

allerbeste voor 2013!

U wilt al uw collega’s het beste wensen voor 2013. 

Het is helaas onbegonnen werk al uw vakgenoten 

persoonlijk de hand te schudden en het beste te 

wensen. Cobouw biedt u de helpende hand: wij 

drukken uw visitekaartje(s) af op een 

feestelijke pagina.

Neemt contact op met:

Hans Looyé (070 – 378 05 21), h.looye@sdu.nl

Anja Berwers (070 – 378 05 92), a.berwers@sdu.nl

Hans Spuijman (070 – 378 04 19), h.spuijman@sdu.nl

U wilt al uwuw colleU

HeH t is helaass oHH

pepep rsrsoonlijk ddepp

weensnssene . Cobboww

drdrukkkkeen uw vd

fef eessteeelijke ppff

NNeNeeeemmt cc

HHaannsns Looo

AnAnnjjaja Berr

HHaHans SSpp

€ 75
per 

kaartje

Totaalconcept voor waterdichte constructies
De voordelen van het Sika Waterdichtingsconcept zjn duideljk

▲  Kostenbesparend in vergeljking met andere systemen

▲  Gegarandeerde kwaliteit door jarenlange ervaring

▲  Tjdbesparend in ontwerp- en bouwfase

▲  Compleet systeem; één leverancier

▲  Weinig overlast gedurende uitvoering 
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Betondag

MET ONS KUNT U BOUWEN !
Bouwplaatspersoneel met kennis van traditionele en systeembekistingen, 

betonruwbouw, bewapening, plaatsing van prefab-elementen en metsel-werk.

Wij bieden u o.a.:

➢ Portugese bouwvaklieden

➢ Bewezen organisatie ter plaatse

➢ Eenduidige communicatielijnen in moderne talen

➢ Volledige administratieve ‘ontzorging‘ 

➢ Concurrerende condities

➢ Hoogwaardige kwaliteit

➢ Stipte nakoming van afspraken

➢ Continuiteit en Flexibiliteit

➢ VCA ** Certi catie en naleving van internationale veiligheidsnormen

Coördinatiekantoor Benelux

Bredaseweg 185

NL - 4872 LA Etten-Leur

Contactpersoon: Dhr. Luc Wyns

Tel.     :  +31(0)76  50 83 34 21

GSM   :  +31(0) 6  15  85 36 15

E-Mail :  luc.wyns@zucotec.com

Vrijdag 9 november 2012
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‘Elk materiaal 
heeft zijn eigen 
voordelen’

“Als constructief ontwerper heb ik geen voorkeur 
voor een bepaald materiaal. Absoluut niet zelfs. 
Ik heb een voorkeur voor een goede constructie. 
Een goede constructie kan in principe met alle 
materialen gemaakt worden. Het gaat erom dat je 
een materiaal gebruikt dat het meest geschikt is. 
De ene keer is dat beton, de andere keer staal of 
hout. Ik vind wel dat producenten van beton, 
staal en hout te veel naar zichzelf kijken. Ze zijn 
alledrie afzonderlijk bezig om aan te tonen dat zij 
het meest duurzame materiaal maken. Elk 
materiaal heeft zo z’n eigen voordelen als het 
gaat om duurzaamheid: hout is hergroeibaar, 
staal is recyclebaar, beton is met thermische 
activering goed inzetbaar. Ik vind dat deze drie 
partijen veel meer moeten samenwerken en van 
elkaar moeten leren, zodat de hele bouwkolom 
zich bewust wordt van het feit dat duurzaam 
bouwen op den duur noodzakelijk is. Dat kan 
heel goed in de vorm van een nieuw op te richten 
platform. Zelf denk ik dat zo’n platform er in 2030 
is.’’
“De kracht van beton is massa en vormvrijheid. 
En duurzaamheid natuurlijk, in de zin van lange 
duur.  Je kunt heel mooie dingen met beton doen. 
Voor Pon Holding in Almere hebben wij een  
brugdek ontworpen. Daar is beton heel mooi en 
vooral efficiënt in verwerkt. Beton is bij dit 
project ook echt gebruikt als zichtwerk.’’ 
“Bouwprofessionals moeten niet bang zijn 
nieuwe technieken te gebruiken. Dat geldt 
uiteraard ook voor de betonwereld. Neem 
betongranulaat, daarin is volgens mij nog een 
grote slag te maken. Dus meer gebruikmaken van 
secundaire grondstoffen in plaats van primaire 
grondstoffen. We schrijven momenteel 20 
procent betongranulaat voor, maar waarom niet 
oprekken naar 40 procent? Het is een kwestie van 
durven, de risico’s analyseren en bespreekbaar 
maken.’’
“Het zou me niks verbazen dat nanotechnologie 
op termijn nieuwe betonsamenstellingen 
mogelijk maakt. Misschien kun je beton er 
waterdicht mee krijgen. En er zullen in 2030 
ongetwijfeld technieken bestaan die we nu nog 
niet kennen. Of we kennen de technieken wel, 
maar durven we ze nog niet toe te passen. IMd 
probeert in elk geval vernieuwend bezig te zijn. 
Wij hebben onlangs een constructie ontworpen 
waarin minder cement aan beton is toegevoegd 
dan gebruikelijk. Het is toegepast bij een kelder. 
Dat is goed bevallen.’’
“Ik heb een grote passie voor construeren. Voor 
dúúrzaam construeren. Als ik naar bouwprojec-
ten kijk, zie ik dat er regelmatig wordt gesmeten 
met materiaal. Dat kan in veel gevallen anders, 
dat kan efficiënter. Wees zuinig met de grondstof-
fen die we hebben. Wij proberen duurzaam te 
construeren. Ik probeer dat uit te dragen, onder 
meer door te publiceren. Mijn collega Remko 
Wiltjer en ik hebben de vijf belangrijkste 
principes over duurzaam construeren op een 
rijtje gezet. Op die manier proberen we de 
discussie aan te jagen.’’ 
“Een groot deel van mijn collega’s is terughou-
dend als het gaat om duurzaam construeren. Die 
zeggen: ‘We maken sowieso al constructies die 
slank en efficiënt zijn, dus duurzaamheid gaat 
om die reden aan ons voorbij’. Terwijl ik die 
bewustwording juist wel heel belangrijk vind. De 
wereld verandert niet wanneer je een passieve 
houding aanneemt, wanneer je afwacht. Veel 
bedrijven hebben te lang afwachtend gehandeld. 
Grondstoffen raken een keer op. Niet vandaag of 
morgen, maar ooit. Primaire grondstoffen als 

grind en zand zijn er nu nog voldoende, staal 
wordt al moeilijker. Die bewustwording, daar wil 
ik wat aan doen. Ik ben daarom ook een groot 
voorstander van milieulastberekening.’’
“Waar die  drive voor duurzaamheid bij mij 
vandaan komt? Ik vind het gewoon zonde 
wanneer er onnodig veel materiaal wordt 
gebruikt. Simpel zat. Ik ben een groot voorstander 
van hergebruik. Bestaande kantoorgebouwen 
worden te vaak gesloopt om plaats te maken voor 
nieuwe. Waarom? De constructie is vaak nog goed. 
Met IMd zitten we sinds vorig jaar in een zestig 
jaar oude fabrieksloods aan de Maas. De hal zelf is 
in de oude staat gebleven, de werkruimten zijn als 
losse, geklimatiseerde units  in de hal geplaatst. Je 
zou kunnen zeggen dat de loods zelf als een 
niet-geklimatiseerde megaspouw functioneert. De 
hal heeft niet de comforteisen van een kantoor. ’s 
Zomers is het soms te warm, ’s winters is het soms 
te koud. Dat is voor de functionaliteit en het 
comfort echter geen enkel probleem.’’
“Wat je voor hergebruik bij gebouwen ziet, is dat 
ze na tien à vijftien jaar na oplevering worden 
voorzien van extra verdiepingen. Terwijl daar in 
het ontwerp geen rekening mee is gehouden. Dan 
kost het plaatsen van die extra lagen veel geld, 
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omdat ook de funderingsconstructie aangepakt 
moet worden. Waarom wordt er in de ontwerp-
fase van een nieuw gebouw niet wat vaker 
nagedacht over mogelijke toekomstige optop-
ping? Dat kan door extra wapening in het beton 
en extra draagkracht in de funderingsconstruc-
tie meenemen. De investeringskosten zullen iets 
hoger uitvallen, maar het is wel een hele duur-
zame gedachte. Helaas gebeurt het te weinig. 
Financiën zijn een belangrijke factor in deze tijd.’’
“Uiteraard bestaat beton in 2030 nog steeds. Maar 
er moet wel wat veranderen binnen de beton-
branche, vooral op het gebied van hergebruik. 
Kijk, veel particulieren kopen en verkopen hun 
spulletjes op Marktplaats. Waarom geen Markt-
plaats opzetten voor de bouwwereld? Het is zo 
makkelijk om iets te slopen, om betonconstruc-
ties te crushen. Terwijl oude kanaalplaten of 
betonkolommen prima opnieuw ingezet kunnen 
woorden. Beton is mooi materiaal om mee te 
werken, maar blijf als branche niet verkondigen 
dat beton altijd het beste product is. Denk vooral 
na over hoe beton het beste ingezet kan worden.’’  

Jeroen Kreule

Uiteraard bestaat beton over twintig jaar nog steeds, meent Pim Peters. Maar 
er moet wel wat veranderen binnen de betonbranche, vooral op het gebied van 
hergebruik.   


